


İSLAM İNANÇ SİSTEMİ



NE DERSİNİZ?

İlahî kitapların 
diğer kitaplardan 

ayrılan yönleri 
nelerdir?



Allah, Kur’an-ı Kerim’i 
(Genelde Kutsal Kitapları) 

Niçin Göndermiştir? 
Araştırınız.



Kur’an-ı Kerim Ne Tür 
Konulardan Bahseder? 

Araştırınız.



Allah’ın gönderdiği kitaplara inanmak, temel 
iman esaslarındandır. Bu konuda Kur’an-ı 

Kerim’de ve hadislerde birçok açıklama vardır. 

Söz gelimi, Kur’an’ın ikinci suresinin başında 
doğru yolda olanların özellikleri sayılırken, 
onların, Hz. Peygamber’e ve ondan önceki 
peygamberlere indirilenlere iman ettikleri 
belirtilir. Aynı surenin sondan bir önceki 

ayetinde de “müminlerin Allah’a, meleklerine, 
kitaplarına ve peygamberlerine inandıkları” 
ifade edilir. Ayrıca bir ayette “…Kim Allah’ı, 
meleklerini, kitaplarını, peygamberlerini ve 

ahiret gününü inkâr ederse şüphesiz derin bir 
sapıklığa düşmüştür.” (Nisa suresi, 136. ayet.) 

buyrularak, ilahî kitapları inkâr eden kimsenin 
dalalet içinde olacağı belirtilmiştir.



3.1. İlahî Kitaplara İnanmanın Gerekliliği



Allah, insanlar arasından seçmiş olduğu peygamberleri 
aracılığıyla insanlara seslenmiş ve mesajlarını; emirlerini ve 

yasaklarını bu yolla iletmiştir. Peygamberler, Allah'tan aldıkları 
biçimiyle vahyi toplumlarına aktarmışlar, açıklamışlar ve nasıl 

uygulanacağını göstermişlerdir. 

DÜŞÜNELİM: 
Allah insanlara niçin vahiy yoluyla seslenmiştir?



• Vahyin yol gösterici 
olmasından ne anlıyorsunuz?
• Sizce insanlığın vahye 

gereksinimi var mıdır? 
Niçin? Tartışınız.



3.2. İlahî Kitaplar ve Özellikleri

Allah, ilk insan ve ilk peygamber 
Hz. Âdem’den itibaren  bütün peygamberlere 

vahiy göndermiştir. Hz.Muhammed’e (sav) kadar gelen 

kitaplar hep değişikliğe uğramış fakat Kur’an değişikliğe 

uğramamış ve uğramayacaktır.
Ayette bu konu şu şekilde açıklanmıştır:

“Biz senden önce de, ancak kendilerine vahiy verdiğimiz erkekleri 
peygamber gönderdik. Şayet bilmiyorsanız, bunu bilenlere sorunuz.”

(Enbiyâ suresi, 7.)



Yüce Allah’ın kullarına yol göstermek ve 
aydınlatmak üzere peygamberlerine vahyettiği

sözlere veya bunun yazıya geçirilmiş şekline 

“ilahî kitap” adı verilir. 

Kitabın çoğulu “kütüb”dür. İlahî kitaplara
Allah katından indirilmiş olması sebebiyle 

“kütüb-i münzele” veya 

“semavî kitaplar” da denilir.

Vahiy, 

suhûf (sahifeler) ve kitaplar olmak 

üzere ikiye ayrılır:

Kur’an’dan önce indirilmiş olan ve 
birkaç sayfadan oluşan vahiy metinlerine 

“suhuf” denir. 

Vahiy metinlerinin geniş hacimli olanlarına ise 

“kitap” denilir



Suhufların hiçbiri günümüze kadar ulaşmamıştır. Bunlar hakkında Kur’an-ı 
Kerim’de ayrıntılı bilgi verilmemiştir.

SUHUFLAR

HZ.ADEM (AS) 

10 SAYFA
HZ.ŞİT (AS)  
50 SAYFA

HZ.İDRİS (AS) 
30 SAYFA

HZ.İBRAHİM 
(AS) 10 SAYFA

Suhuf dar bir çevrede, küçük topluluklara, ihtiyaçlarına cevap verebilecek 
şekilde indirilen sayfası çok olmayan küçük kitap ve risalelere denilir.



KİTAPLAR

HZ.MUSA (AS) 
TEVRAT

HZ.DAVUD (AS)  
ZEBUR

HZ.İSA (AS) İNCİL
HZ.MUHAMMED 
(SAS) KUR’AN-I 

KERİM

∞



Tevrat

Tevrat İbrânîce bir kelime olup 

“kanun, şeriat ve öğreti” anlamlarına 

gelir. Hz. Musa’ya indirilmiştir.
Tevrat’a Ahd-i Atîk ve Ahd-i Kadîm de

(Eski Ahit) denilir. 
Yahudiler bu kitaba “Tora” derler.

Tevrat, Hz. Mûsâ (as) aracılığıyla
İsrâiloğulları’na İbranice olarak 

indirilmiştir. 
Günümüzde diğer dillere de 

çevrilmiştir

Beş bölümden oluşur:

1-Yaratılış 2-Çıkış 3-Levililer 4-Sayılar 5-Tensiye 



Zebur

Kelime olarak “yazılı şey ve mektup” 

anlamına gelen Zebur, Hz. Davud’a(as) 
indirilmiş olan ilahî kitabın adıdır.

Zebur, ilahî kitapların en küçüğü 
olup, yeni dinî hükümler

getirmemiştir. 

Bugün Mezmûrlar adıyla Eski 
Ahid’de yer alan Zebur,

lirik söyleyiş ve ilâhîlerden, 
Allah’a övgü ve hikmetli sözlerden

ve birtakım nasihatlardan
oluşmaktadır.

Mezmur, Zebur’un bölümlerine 
verilen addır ve 

toplam 150 mezmur vardır



İncil

İncil kelime olarak “müjde, talim ve öğretici”
anlamlarına gelir. Hz. İsa(as) aracılığıyla İsrailoğulları’na

indirilmiştir.

Hristiyanlar Kitab-ı Mukaddes’i kabul ederler.
Kitab-ı Mukaddes yalnızca İncil’i değil, Tevrat ve Zebur 

da dâhil, Hz. Musa’dan Hz. İsa’ya kadar
olan diğer peygamberlere gelen kitapları

da içinde bulundurur. 
Eski Ahit 39, Yeni Ahit 27 kitap olmak üzere toplam 66 

kitaptır.

BİLGİ KUTUSU

Eldeki en eski İncil metni Grekçedir. ORJİNALİ 
İBRANİCE, ARAMİCEDİR.

Bugün Hristiyanların çoğunun kabul ettiği 
İnciller dört tanedir.

Bunlar Matta, Markos, Luka ve Yuhanna İncilleridir.



Kur’an

Sözlükte 

“toplamak, okumak, bir araya getirmek” 
anlamına gelen  Kur’an, 

Allah tarafın dan Cebrâil vasıtasıyla 

son peygamber Hz. Muhammed (s.a.v.)’e 
indirilen, hiç değişmeden günümüze
kadar ulaşan son ilahi bir kelamdır. 

Kur’an-ı Kerim’in
“Kitap, Furkan, Zikir, Nur” gibi 

başka isimleri de vardır.

Kur’an-ı Kerim 610 yılının Ramazan ayında, 
Kadir Gecesi’nde Nur Dağı Hira Mağrasında

indirilmeye başlanmış ve yaklaşık 23 yılda 
tamamlanmıştır. 

NOT:
2010 senesi Kur’an-ı 
Kerimin yeryüzüne 
indirilişinin 1400. 

senesi idi. 



Kur’an-ı Kerim’de 
“Allah, tabiat, insan

ve hayat (dünya ve ahiret hayatı) 
ve nübüvvet” konuları üzerinde 
önemle durulmuş, hiçbir konu 
eksik bırakılmadan bahsedilmiş
ve kendisinden başka bir ilahî 

kitabın gelmeyeceği vurgulanarak 
insanoğlunun kıyamete kadar 

onunla amel edeceği Yüce Allah 
tarafından buyrulmuştur.

Kur’an, lafzen ve manen mucizedir. 
Fasih, beliğ ve veciz olma 

bakımından insan kudretini 
aşmaktadır.



KUR’AN’IN   
4 ANA 

KONUSU

1-İMAN

2-İBADET

3-AHLAK

4-SOSYAL 
EMİR VE 

YASAKLAR



Acaba Allah’ın son kutsal kitabı 

Kur’an-ı Kerime’ iman etmek 

ne demektir?

Yorumlayınız, tanımlayınız?





•“Onlara (Mekkelilere) Rablerinin âyetlerinden bir âyet 
gelmeyedursun, onlar ille bundan yüz çeviricilerdir.” Enam 4

•“İnkâr edip âyetlerimizi yalanlayanlara gelince, onlar 
cehennemliktir, onlar orada ebedî kalırlar.” Bakara 39

•“ Yoksa Kitab'ın bir kısmına inanıyor, bir kısmını inkâr mı 
ediyorsunuz ? Sizden böyle yapanların cezası, ancak dünyada 

rezil olmak,  kıyamet gününde de en şiddetli azaba döndürülüp 
uğratılmaktadır.” Bakara 85





Kur'an'ın Nüzulü: (İnişi) 
Kur'ân-ı Kerim, Allah Teâlâ'dan Hz. Peygamber'e Cebrail 

aracılığıyla ve vahiy yoluyla indirilmiştir(610-Ramazan-Kadir 
Gecesi). 

O bir defada toptan indirilmemiş, yaklaşık   
23 senede,  bölümler halinde indirilmiştir. 

Yüce Allah Kur'an'ın bir defada toptan indirilmeyişinin sebebini 
şöyle açıklamaktadır: 

"İnkâr edenler: Kur'an ona bir 
defada topluca indirilmeli değil 

miydi? dediler. 
Biz onu senin kalbine iyice 

yerleştirmek için böyle yaptık ve 

onu tane tane okuduk" 

(el-Furkân 25/32).



Âyetler doğrudan doğruya indiği gibi, çoğunlukla 

meydana gelen bir olayın hemen sonrasında olayı 

çözümlemek ve sorulan soruları cevaplamak için 

inerdi ki, âyetin inmesine sebep olan olay veya 

soruya "sebeb-i nüzul" (iniş sebebi) denilir.



Medine'de inen 
Ayetler

• Daha uzun ve açıklamalıdır
• Daha çok İbadetler
• İnsanlarla ilişkilerinde uymaları 
gereken kurallar
• Yahudi ve Hristiyanlar ile ilgili 
bilgiler
• "Ey iman edenler!" hitabıyla 
başlamaktadır

Mekke'de inen 
Ayetler

• Kısa ve özlü, zengin ve yoğun 
anlamlar

• Daha çok iman esasları

• Yardımlaşma

• Putlardan ve şirkten uzak durma

• Yeniden diriltilme

• Peygamberlerin kıssaları

• Kıyamet, cennet ve cehennem 

• "Ey insanlar!" hitabıyla 
başlamaktadır

Araştıralım -Öğrenelim
Kur'an-ı Kerimin kaç sahife, kaç ayet ve kaç sureden meydana geldiğini araştırınız!



Kur’an’ın nüshaları bugün 

Topkapı Sarayı, İngiliz Müzesi, 

Tacikistan Müzesindedir. Bilimde 

uygulanan KARBON 14 metodu

ile bu 3 Kur’an’ın 1400 senelik 

olduğu bilimsel olarak 

kanıtlanmıştır. 

Şu an matbaada basılan Kur’an

ile bu müzelerdeki Kur’an

arasında bir harf bile değişik 

değildir. 

Bu Kur’an’ın bozulmadığının 

bilimsel kanıtıdır. 

Müslüman için kanıt ise Kur’an’daki

Allah’ın söz verdiği ayettir.



• Cüz 
numarası

Sure adı

Besmele

Cüz 
başlangıcı

Durak

Ayet





Kur’an-ı Kerim

610 yılının 

Ramazan ayında, 
Mekke’de Hira
Mağarasında 

ilk ayetler (Alak
Suresinin ilk 5 ayeti) 

indi.



“Yaratan Rabbinin 
adıyla oku! O, insanı 

‘alak’ tan yarattı. 
Oku! Senin Rabbin 
en cömert olandır.  
O, kalemle yazmayı 
öğretendir, insana 

bilmediğini 
öğretendir.”               

( Alâk Suresi, 1-5.)



KUR’AN VE ÖZELLİKLERİ

1- Son ilahi kitaptır.
2- Hem mana olarak, hem de ifade olarak mucizevi bir kitaptır. Benzeri 
getirilememiştir
3-Diğer kutsal kitapların değişmiş ve tahrif edilmiş olmasına rağmen Kuran 
Kerim hiç değişmemiş ve değişmeyecektir.
Hicr suresi 9- “Hiç şüphe yok ki, Kur'ân'ı biz indirdik, elbette 

onu yine biz koruyacağız.”

NOT: 
Bilimdeki gelişmeyle 

Karbon 14 metodu ile 3 
müzede bulunan 

Kur’an’ın günümüzde 
matbaada basılan 

Kur’an ile aynı olduğu 
kanıtlanmıştır.

Orijinal Kur’an-ı Kerim



4- Her dönemde insanlığa ışık tutmuş ve tutmaya devam edecek 
bir kitaptır 

5- Evrensel bir kitaptır. 
A-Bütün insanlığa gönderilmiştir. Kur’anı Kerim çağrısını, bütün 
insanlara yapmaktadır. Bazı ayetlerdeki: “Ey insanlar!”
(2/Bakara suresi, 21), “Ey Âdem oğulları!” (7/A’râf suresi, 35), 
“Ey kullarım!,” (15/Hicr suresi, 49) gibi hitaplar, açık örneklerdir.
B-Kur’an, BÜTÜN ZAMANLARA, ÇAĞLARA HİTAP EDER.
C-Kur’an, insanın aklına hitap eder .



6-Kur'an-ı Kerim toplu 
olarak değil, zaman ve 

olaylara göre ayetler ve 
sûreler halinde parça parça 

inmiştir(23 sene). Bu 
durum, onun kolayca 

ezberlenmesini ve 
anlaşılmasını sağlamıştır.
7-Kur'an-ı Kerim son ilahî 

kitaptır. Ondan sonra başka 
kitap gelmeyecektir. 
Kur'an'ın hükümleri 

kıyamete kadar geçerli 
olacak, değişmeyecektir. 

Önceki kitaplar ise belirli bir 
zaman için gönderilmişti. 



8-Kur'an-ı Kerim, bütün toplumlara gönderilen bir kitaptır. Halbuki diğer kutsal 

kitaplar, belirli milletlere gönderilmişti.

9-O, Hz. Muhammed'in peygamber olduğunu gösteren mucizelerin en büyüğü 

ve sürekli olanıdır. Kur’an’da 1400 sene önceden bir insanın bilemeyeceği 20. 
yy.’da keşfedilen birçok bilimsel bilgiler verilmiştir.

(7 kat gökler-Demirin indirilmesi-Evrenin genişlemesi v.b.)



Son İlahi kitap olması nedeniyle evrenseldir. 
Kendisinden sonra başka bir ilahi kitap 

gelmeyecektir.











3.3. İlahî Kitaplara İnanmanın Sağladığı Faydalar

İnsan, gerek Yüce Rabbine gerekse diğer varlıklara
karşı nasıl davranması gerektiğinin bilgisini ilahî

kitaplardan öğrenir. İlahî kitaplar birçok ahlaki değerden
bahseder. İnsan bu değerleri öğrenip yaşadıkça

ahlaki anlamda yücelir.

İnsan, her ne kadar Allah’ı, kendisine verilen akıl
nimetiyle tanırsa da, Yaradan’ın isim ve sıfatlarını ayrıntılı

bir biçimde ancak ilahî kitaplar sayesinde öğrenebilir.
İnsan, Allah’ın isim ve sıfatları konusunda ne

kadar doğru ve sağlıklı bilgi sahibi olursa Allah’a karşı
sevgi ve saygısı da o oranda artar.



İlahî kitaplar olmasaydı insanlar Allah’a nasıl kulluk
edileceğini, ibadetlerin neler olduğunu ve yaratılış

gayelerini bilemezlerdi. Biz Allah’a karşı kulluk görevlerimizin 
neler olduğunu, Rabbimizin bizi niçin yarattığını

ve hayatın anlam ve amacını ilahî kitaplardan öğrenebiliriz.

İlahî kitaplar olmasaydı öldükten sonraki hayat, ahiret hâlleri, 
cennet, cehennem gibi konulardaki detaylı

bilgileri bilemezdik.



İlahî kitaplara iman, hayatın anlamının ne olduğunu, 
insanın Allah’la, insanın hemcinsleriyle ve insanın

diğer varlıklarla nasıl ilişki kurması gerektiğine dair bilgileri 
de ihtiva eder. Bütün bu bilgiler insanın kendisi ve

çevresiyle barışık olmasını sağlar.

Bugün dünyada bir düzen, hak-hukuk ve birbirine saygı 
temelli bir bakış açısı varsa bunun en önemli sebeplerinden 

biri ilahî kitapların ortaya koyduğu ilkelerin etkisidir..



Vahyin Faydaları

DÜŞÜNELİM: 
Allah’ın vahiyle insan-Allah, insan-evren ve insanların birbirleriyle ilişkileri 

konusunda bilgi vermesinin nedenini açıklayınız?



a) Kutsal Kitaplar, bir harita gibi insanlara dünya hayatında 

doğru yolu göstererek  neyin doğru neyin yanlış olduğunu  

bizlere bildirir. 

Kutsal Kitapların Önemi



b) Nasıl ki bir makineyi yapan mühendis o makinenin nasıl 

düzgün çalışacağını Kullanma Kılavuzu ile açıklıyor ise 

Allah ta bizi yarattığı için, bizi bizden daha iyi tanıdığı için 

düzgün bir hayatımız olsun diye bir kullanma kılavuzu gibi 

Kutsal Kitaplar gönderir.
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KUR’AN BİR 

HARİTA, BİR IŞIK,

bir kılavuz 

OLARAK YOL 

GÖSTERİR.
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